
سرمقاله

ری  ا گــز بر
نمایشــگاه ها 
ز دیـربـــاز  ا
ن  کـنـــو تـا
بــرای معرفی 
کالاها و دیدار 
نزدیک و بی واسطه بین تولیدکنندگان 
و مشــتریان بوده است. بســیاری از 
قراردادهــای اقتصــادی در همیــن 
نمایشــگاه منعقــد شــده و حضور 
تولیدکننــدگان و معرفــی کالاهای 
خود در نمایشگاه ها نشــان از قدرت 
تولید و رقابت پذیری در تولیدات دارد. 
صنعت کفش در ایران با همیت و تلاش 
صنعتگران و کفاشان و تولیدکنندگان 
وابســته به آنها سال هاســت با همه 

مشــکلات موجود توانســته رضایت 
مشتریان را فراهم سازد. صنعت کفش 
و تولیدکننــدگان چــرم در صورت 
حمایت بــه معنای واقعــی و کاهش 
مشکلات تولیدکنندگان بیشتر از این 
هم می توانند موجب اشتغال آفرینی 
شود هم در صادرات و ارزآوری به کشور 
کمک شایانی کند. نمایشگاه امپکس 
بهترین فرصت بــرای تولیدکنندگان 
صنعت کفــش و تولیدات وابســته به 
آن اســت که می توانــد در ارتباطات 
اقتصادی بازاریابــی و تبلیغات کمک 
بسزایی به روند رو به رشد تولید داشته 
باشد. اتحادیه صنف کفش دست دوز با 
برگزاری این نمایشگاه گامی بلند برای 

توسعه صنف خواهد برداشت. 

نمایشگاه امپکس فرصتی برای دیده شدن 
مرتضی بلوکی- کارشناس رسانه

آبان و آذر 1400 ایلنا
خبرگزاری کار ایران

رئیس اتحادیه کفاشــان دســت دوز تهران؛ در خصوص 
نمایشــگاه بین المللی امپکس، کیف و کفش، چرم و صنایع 
وابسته گفت: امسال دهمین دوره نمایشگاه امپکس برگزار 
خواهد شد. در حال حاضر پیش ثبت نام نمایشگاه امپکس در 
حال انجام است. نمایشگاه امپکس توانسته قدم های مهمی 
را برای صنعت کفش بردارد، زیرا باعث می شــود با اخرین 

فناوری و ماشین آلات روز دنیا آشنا شویم.
رسول شجری،با بیان اینکه نمایشگاه امپکس نام شناخته 
شده ای در صنعت کفش دنیا اســت، اظهار کرد: سال گذشته 
کنفرانس علمی در نمایشگاه امپکس برگزار شد که تا به امروز 
در هیچ کجای دنیا برگزار نشده است. این کنفراس مورد توجه 
همگان قرار گرفت.رئیس اتحادیه کفاشــان دست دوز تهران 
معتقد است: نمایشگاه امپکس آبروی صنعت کفش ایران است. 
در این نمایشگاه کشــورهای آلمان،  ایتالیا، چین، ترکیه، هند 
پاکستان و... حضور داشته و این امر باعث شناخت هرچه بیشتر 

صنعت کفش ایران در دنیا شده است.
وی ایران را از پیشــگامان صنعت کفش دانســت و گفت: 
صنعت کفش یک صنعت دیرباز و با قدمت بیش از 2 هزار 500 
سال است. ضمن اینکه در تمامی دنیا به خصوص کشورهای 
پیشــرفته توجه ویژه ای به صنعت کفش به خصوص به دلیل 
اشتغال زایی و درآمدزایی می شود.شجری در خصوص ارسال 
نامه به رئیس جمهوری جهت حمایت از تولیدکنندگان کفش 
گفت: با توجه به مشــکلات موجود در صنعت کفش،  نامه ای 
جهت حمایت از این صنعت به رئیس جمهوری ارسال شده است 

که تا به امروز پاسخی به آن داده نشده است.

رئیس اتحادیه کفاشان دست دوز تهران؛

امپکس نام شناخته شده ای در صنعت کفش دنیا است
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نشست هم اندیشی بررسی مشکلات 
تامین  چــرم و مــواد اولیــه کفش با 
حضور فعالان صنعت چرم و مواد اولیه 
و تولیدکننــدگان کفــش در اتحادیه 
 کفاشــان دســت دوز تهــران برگزار 

شد.
رسول شــجری رئیس اتحادیه کفش 
دست دوز تهران با اشاره به اینکه حدود 
500 هزار نفــر در صنعت  چرم و کفش 
فعالیت می کنند افزود : امروز تولید مواد 
اولیه، خام و چرم با مشکل بسیاری همراه 
شده است در یک ماه گذشته  تامین چرم 
به مشکلاتی برخورد کرده است که اگر 
این روش ادامه پیــدا کند تولید کیف و 
کفش به مشــکلی جدی برمی خورد و 
اثراتش در بــازار و همچنین روند تولید 
تاثیــر منفی خواهد گذاشــت و نهایت 
فشــارش بر مصرف کننده نهایی وارد 

خواهد شد. 
وی ادامــه داد : امروز بخــش زیادی 
از تولیدکننــدگان کفش فقــط تولید 
می کنند تا کارگرانشان بیکار نباشند و 
میزان تولید خود را به یک پنچم کاهش 
داده اند چرم یــک کالای حیاتی برای 
تولیدکنندگان کفش است و اگر در تهیه 

آن مشکلی ایجاد شود همه ما آسیب می 
بینیم. 

وی ادامه داد : قیمــت مواد خام برای 
تولید چرم  ظرف یک ماه دو برابر افزایش 
پیدا کرده است و به تبع آن قیمت چرم 
نیز افزایش پیدا کرده اســتدر حالی که  
ما می توانیم بخشــی از چرم مورد نیاز 
خود را از کشــورهای دیگــر همچون 

ترکمنستان و عراق وارد کنیم .
وی ادامه داد : قرار است نامه ای از سوی 
همه فعالان صنعت کفش شــامل چرم 
کیف و کفش به وزیــر صمت و مقامات 
بالاتر  بنویســیم که درآن  تقاضا کنیم 
صادرات هرنوع چرم ســنگین تحت هر 
عنوانی ممنوع شــود و واردات چرم نیز 
باید ازاد شود تا کارگاهای تولید کفش 
فعال بماننــد همچنین شــرایط برای 
تولیدکننــدگان چرم فراهم شــود تا 
بتوانند مواد اولیه شیمیایی را به راحتی 

با تعرفه پایین وارد کنند .
 جهانگیر مجیدی دبیــرکل انجمن 
صنایع  چــرم ایران  نیز گفت : مشــکل 
اصلی در اقتصاد ما این است که خرج و 
دخل دولت با هم نمی خواند و هزینه های 
دولت بیشــتر از درامدش اســت امروز 

دولت به جــای اینکــه از تولیدکننده 
حمایت کند او را تحت فشــار گذاشته 

است. 
وی ادامه داد : امروز  میزان تولید مواد 
شیمایی و اولیه در پی یک تصمیم غلط و 
بدون مشورت با صنف کاهش پیدا کرده 
و اصلا در بازار وجود ندارد چرا باید قیمت 
یک ماده شیمیایی مهم برای تولید چرم 

در یک ماه 4 برابر افزایش پیدا کند. 

ده دلیررئیــس  علــی حســن زا
هیات مدیره صنایع چرم ایران گفت: ما 
امروز با یک مشکل مهم در تامین مواد 
اولیه و خام مواجه شده ایم که باید برای 
آن راه چاره بی اندیشیم یک راه واردات 
است متاسفانه در واردات فقط به چند 
شــرکت اجازه واردات داده شده است و 
دلیل آن این است که جای دیگر بدون 

اینکه به ما بگویند تصمیم می گیرند .

در نشست هم اندیشی بررسی مشکلات تامین چرم و مواد اولیه مطرح شد؛

صادرات چرم سنگین تحت هر عنوانی ممنوع شود
 واردات چرم باید آزاد شود
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رضایی یکی دیگــر از تولیدکنندگان 
چرم نیز گفت : دولت اگر از تولیدکننده 
حمایت نمی کند حداقل به آن شخصیت 
بدهد زیرا انچه کــه اهمیت دارد و باعث 
شخصیت در صنعت می شود تولید  است 
.یوسفی فر تولیدکننده کفش  نیز گفت: 
اگر چرم گران شود و گرانتر فروخته شود 
قطعا محصول کمتری فروخته می شود 
و همه ما  در بخشــهای مختلف صنعت 
کفش ضرر می کنیم و لذا باید همه تلاش 

کنیم تا مشکل حل شود .
هادوی نیــا تولیدکننده کیف و کفش  
نیز گفت : شــان هــر صنعتــی را فقط 
صاحبــان آن صنعت تعییــن و حفظ 

می کننــد و اگر مــا متحد باشــیم و از 
دولت یک خواســته داشــته باشیم و از 
هم حمایــت کنیم قطعا دولــت نیز به 

درخواستهای ما عمل خواهد کرد 
وی ادامــه داد : ما در صنعــت  کیف و 
کفش یک زنجیره هســتیم کــه به هم 
وابسته هســتیم و هیچکدام به تنهایی 
نمی توانیم کار بکنیم و اگــر یک نفر ما 
اسیب ببیند قطعا همه آسیب می بینیم .

وی ادامه داد : ما اگر می خواهیم  با دولت 
صحبت کنیم باید پیشنهادات مشخص 
بدهیم اینکه بصورت کلــی بگوییم از ما 
حمایت کنید و موانع را رفع کنید درست 
نیســت بلکه باید معیارهای بگوییم که 

قابل اندازه گیری باشــد موسی شاه گلی 
رئیس اتحادیه هیات مدیــره  چرم تبریز 
نیز گفت : واقعیت این است که این روزها 
بدلیل وضعیت اقتصــادی و عدم توانایی 
مردم در خرید گوشت میزان کشتار دام در 
کشتارگاهها  کاهش پیدا کرده است و به 
همین دلیل میزان تولید پوست نیز بسیار 

کاهش پیدا کرده است .
وی ادامه داد :  از ســمت دیگر  قیمت 
مواد شــیمایی مورد نیاز صنایع چرم در 
چند ماه گذشته در  دنیا گران شده است  
در دنیا نیز کارخانه هــای تامین کننده 
بعضا قیمت مــواد اولیه را تا ســه برابر 

بی دلیل  گران کرده اند.
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داورپناه رئیس  هیات مدیره شرکت تهران دلتا، 
تولیدکننده زیره کفش با اشــاره به فعالیت های 
این شــرکت گفت: ما فعالیت خود را از سال 78 
شروع کردیم و در حال حاضر با همکاری شرکت 
دلتای ایتالیا فعالیت می کنیم و 51 درصد سهام 
برای طرف ایرانی و 49 درصد برای طرف ایتالیایی 
است؛ البته هدف اصلی ما از مشارکت، استفاده از 
تکنولوژی روز اروپا بوده که خوشــبختانه در این 
راه نیز موفق بوده ایــم و امروز در تولید زیره کفش 

کیفیت ما برابر با اروپاست. 
وی ادامــه داد:  برای توســعه تولیــد کفش به 
ســراغ چرم مصنوعی رفتیم؛ زیرا امروزه بسیاری 
از برندهای دنیا با چــرم مصنوعی کار می کنند و 
برای تامین رزین های مورد نیاز یک واحد پلیمر 
را فعال کردیم. همچنین بــرای تکمیل زنجیره 
ارزش، قدم به قدم در حال پیشــرفت هســتیم و 
خوشبختانه امروز به یک نوع خودکفایی با هدف 

صادرات رسیده ایم و هم اکنون حدود 400 نفر در 
شرکت ما کار می کنند و ظرفیت تولید ما در بخش 
زیره کفش 10 میلیون جفت اســت؛ اما به دلیل 
 مشکلات اقتصادی و عدم ثبات اقتصادی بیشتر از

 7 میلیون و 500 جفت تولید نمی کنیم.
وی ادامه داد: از سویی نوسانات نرخ ارز به صورت 
مستقیم روی مواد اولیه تاثیر مستقیم دارد و باعث 
شــده قیمت ها 20 برابر افزایش پیدا کند. قطعا 
زمان می برد که بتوانیم خودمان را با این تغییرات 
هماهنگ کنیم. از ســوی دیگر فروش در صنعت 
کفش به صــورت اعتباری اســت؛ وقتی فعالیت 
اقتصادی بر اساس اعتباری است، یعنی ما نیاز به 

سرمایه در گردش زیادی داریم. 
داورپناه ادامه داد: مــا در بخش چرم مصنوعی 
می توانیــم 20 میلیــون متــر تولیــد کنیم و 
زیرساخت های آن نیز موجود است؛ اما متاسفانه 
حمایتی صورت نمی گیرد. بخشی دیگر از تولیدات 

ما به پتروشــیمی ها وابسته اســت. در این بخش 
بخصوص در زمینه پی وی سی مدت ها بی سیاستی 
وجود داشت و حتی بازار سیاه بزرگی نیز تشکیل 
شده بود؛ اما خوشــبختانه به تازگی وزارت صمت 
تخصیص ها را اصلاح کرده است. هر چند متاسفانه 
هنوز سیستم سهمیه گذاری در وزارت صمت اصلاح 

نشده و همچنان بوروکراسی حاکم است.
داورپناه افزود: ما هم اکنون نزدیک به دو ســال 
است که دنبال اصلاح سهمیه هستیم؛ ولی هنوز 
این تخصیص سهمیه اصلاح نشده است. به همین 
دلیل عملا سیســتم در حمایــت از صنعت کار 
نمی کند و نگاه وزارت صمت بیشتر نگاه کنترلی 

است تا حمایتی. 
وی ادامه داد:  باید در بحث صادرات، کشورهای 
اروپایی را مدنظر قــرار دهیم. امــروز در دنیا اگر 
صادرکننده ای ارزی را که از بحث صادرات به دست 
می آورد به داخل کشــور بیاورد، دولت چند برابر 
بیشتر از قیمت ارزی که وارد شده به صادرکننده 
پرداخت می کند و همین مســاله باعث شــده تا 
کشورهایی مانند ترکیه و چین در بخش صادرات 
بسیار فعال باشــند و به صادرکننده مهم روز دنیا 
تبدیل شوند. تا این سردرگمی و مشکلات حل نشود 
ما چیزی به عنوان توسعه صادرات نخواهیم داشت.

وی با اشــاره به اینکه به جای مُســکن باید به 
سمت درمان حرکت کنیم گفت: باید به برگزاری 
نمایشگاه ها مانند نمایشــگاه های امپکس نگاه 
ویژه ای شود. هدف از امپکس این بود که آخرین 
دستاوردها و تولیدات صنعت کفش در یک مکان 
مشخص عرضه شود. پیش از این برخی نمایشگاه ها 
در کشــور وظیفه منطقه ای خــود را انجام داده 
بودند. از 9 سال پیش تشکل های وابسته به کفش، 
کیف و چرم تصمیم گرفتند تا نمایشگاهی را برای 
محصولات خود به نام امپکــس راه اندازی کنند؛ 

البته اتحادیه کفش در این زمینه پیشــگام بود. 
خوشبختانه در طول این سال ها نمایشگاه فعال تر 
شــد و گاهی حتی بیش از 100 شرکت خارجی 
از چین، ایتالیا و کشــورهای دیگر نیز شــرکت 
می کردند. البته برگزاری این نمایشگاه مستلزم 
این است که سازمان نمایشگاه ها به ما کمک بکند.

وی ادامه داد: خوشــبختانه امروز نمایشــگاه 
امپکس خوب طراحی خوب اجرا شده و بسیاری 
از تولیدکنندگان در بخش های مختلف خواستار 
حضور در نمایشــگاه که در دیماه امسال برگزار 

می شوند، شده اند. 
وی ادامه داد: برای دعوت مهمانان خارجی نیاز 
اســت تا زمان دقیق برگزاری آن مشخص و یک 
تقویم نمایشگاهی دقیق داشته باشیم. در  حالی 
که امســال مجوز خیلی دیر صادر شد و به همین 
دلیل نمی توان مهمان هــای بین المللی زیادی را 

دعوت کرد.
وی اظهار کرد: شــرکت کنندگانی که به این 
نمایشگاه می آیند باید بدانند که حضور هر کدام 
صنعت کفش کیف و چرم را تقویت می کند و از همه 
صنایع می خواهیم که با تمام توان  خود شــرکت 
کنند و همه ما باید کمک کنیم که این نمایشگاه 
بسیار قوی برگزار شود و از دولت نیز می خواهیم 

برای این صنعت احترام قایل شود.
وی ادامه داد: بعد از بخش کشاورزی این صنعتگر 
است که خودکفایی را ایجاد می کند و کشور را از 
بحث وابستگی در محصولات مختلف جدا می کند 
و صنعتگر برای این کار نیاز بــه احترام دارد و باید 
حمایت شود ما در کشور همه فاکتورهای توسعه 
و رشــد صنعتی را داریم در حالی که بســیاری از 
کشورها چنین فاکتورهایی ندارند و اگر حمایت 
صورت بگیرد قطعا ما شاهد رشد صنعتی خوبی 

خواهیم بود.

در گفتگو با ایلنا مطرح شد :

متاسفانه نگاه وزارت صمت بیشتر نگاه کنترلی است تا حمایتی
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 مدیر عامل شرکت تولید کفش P & P؛

از تولیدکنندگان کفش حمایت نمی شود

لطفا خودتان را معرفی کرده و در خصوص 
شغل خود را توضیح دهید؟

 P & P محســن حلاجی مدیر فروش برند
هســتم و در زمینه تولید کفش مردانه فعالیت 
می کنم. در گذشــته بیش از 70 کارگر در این 
تولیدی مشغول به کار بودند؛ اما به دلیل مشکلات 
موجود مانند: عدم تهیه مواد اولیه، کمبود کارگر، 
نوسانات ارز و...تعداد نیروها به 30 نفر رسیده است.

ظرفیت اسمی تولید شما چند جفت در روز 
است؟ آیا صادرات انجام می دهید؟

ظرفیت اسمی ما، تولید 500 جفت کفش 
در روز است؛  اما با توجه به شرایط اقتصادی و 
نبود بازار تنها 90 جفت در روز تولید می کنیم. 

در حال حاضر به هیچ کشور صادرات نداریم.
در خصوص مشــکلات موجود بر سر راه 

تولیدکنندگان کفش توضیح دهید؟
مشکلات بسیاری بر سر راه تولیدکنندگان 
وجود دارد و این امر باعث شده تا ما تعدیل نیرو 
داشته باشیم. با ادامه این روند قطعا بسیاری از 
کارگاه های کفش ورشکست خواهند شد. در 
حال حاضر به کارگران، بالاتر از حداقل حقوق 
وزارت کار پرداخت می کنیــم؛ اما ادامه این 
روند، برای تولیدکننده صرفه اقتصادی ندارد. 

کارگران نیز به دلیل عدم هماهنگی درآمد با 
هزینه ها با سختی امرار معاش می کند.

بزرگترین مشکل پیش روی تولیدکنندگان 
کفش، از سویی، تهیه مواد اولیه و کمبود آن 
است و از سوی دیگر نوســانات نرخ ارز باعث 
گرانی تمامی محصولات شده است.  این امر 
باعث شده میزان خرید مردم از 3 جفت کفش 
در سال به یک جفت کاهش پیدا کند. در حال 
به دلیل نوســانات قیمت ها،  با فروش کفش،  

دیگر قادر به جایگزین آن نیستیم.
آیا دولت از تولیدکنندگان کفش حمایت 

می کند؟
ســازمان مالیات و بیمه بدون هیچ اغماضی 
در شرایط سخت اقتصادی پول خود را دریافت 
می کنند. این در حالی است که دولت عنوان کرد 

در زمان شیوع بیماری کرونا از تولیدکنندگان 
حمایت خواهد کرد. با وجود اینکه هزینه های 
ما افزایش و فروش ما کاهش یافته؛  اما هیچ گونه 
حمایتی از دولت دریافت نکرده ایم. دولت وعده 
کاهش مشکلات را داده؛ اما هیچ اتفاق مثبتی تا 
به امروز رخ نداده است. در نتیجه این معضلات 
باعث شــده هیچ انگیزه ای برای تولید نباشد. 
در صورتی که می توانستیم سرمایه خود را در 
بانک گذاشته و به راحتی سود دریافت کنیم. 
چرا باید با چنین مشکلاتی مواجه باشیم؟ مگر 
تولیدکنندگان چه گناهی کردند؟  اگر موانع 
رفع نشوند؛ کارگران و تولیدکنندگان به مشکل 
خواهند خورد. زیرا کارگران روزمزد هستند و در 
صورت افزایش تولید، درآمد آنها نیز افزایش پیدا 

خواهد کرد.
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مجید حلاجی مدیرعامل شرکت کفش کیاک؛

ادامه روند مشکلات تولید باعث ورشکستگی تولیدکنندگان کفش می شود 

لطفا خودتــان را معرفــی کرده و 
بفرمایید چند سال است مشغول به کار 

هستید؟
مجید حلاجی،  مدیرعامل تولیدی کفش 
کیاک هستم. از سال 68 وارد این شغل شده 
و از سال 74 نیز تصمیم گرفتم تا برای خود به 
طور مستقل تولید داشته باشم. خوشبختانه 
امروز حدود 70 پرســنل مستقیم  و تعدادی 

نیز نیروی غیرمســتقیم با شــرکت کیاک 
همکاری می کنند.

آیا تولیدات کیاک صادر می شود؟
ما به کشور پاکستان، اوکراین،  آذربایجان 
و عراق صادرات داشتیم؛ اما در حال حاضر به 
دلیل مشکلات موجود صادرات نداشته و تمام 
 هم وغم خود را برای تولیــدات داخلی به کار

 گرفته ایم.
مشــکلات موجود در صنعت کفش 

چیست؟
کمبود و گرانی مواد اولیه،  نوسانات نرخ ارز،  
عدم نظارت بر تولید و توزیــع کنندگان مواد 
اولیه، همین طور بروکراســی اداری از جمله 
ســازمان مالیاتی، تامین اجتماعــی، بانک،  
گمرک، تجمیع این مشکلات باعث سردرگمی 
و بی انگیزه شــدن تولیدکننده می شود؛ ما به 
عنوان تولیدکننده باید هر روز با این مشکلات 

دسته و پنجه نرم کنیم و عملا بیشتر انرژی ما 
صرف پیدا کردند راه حل می شود.

میزان تولیدات شما سالانه چند جفت 
کفش است؟

ســالانه 60 تا 70 هزار جفت کفش تولید 
می شــود؛ اگر همتی با وجود مشکلات پیش 
روی تولیدکنندگان باشــد، ما قادر خواهیم 
بود 2 تــا 3 برابر ایــن میزان در ســال تولید 
داشته باشیم. متاسفانه بروز چنین مشکلاتی 
باعث شده تا همین تعداد تولید نیز با مشکل 
انجام شود. چرا که مشــکلات موجود باعث 
شده بســیاری از همکاران، کارگاه های خود 
را تعطیل کنند. چــرا باید ســازمان تامین 
اجتماعی برای نیرو کاری بــالا 5 نفر هزینه 
بیشــتری دریافت کنــد. ایــن کار حمایت 
است؟ اگر قرار باشد اشــتغال آفرینی کنیم، 
معضل نرخ بیمه عملا مانع کار خواهد شــد. 

این در حالی اســت که شعار ســال از سوی 
مقام معظم رهبری مانع زدایی عنوان شــده 
است. با این مشــکلات هیچ انگیزه ای برای 
تولیدکننده باقی نمی ماند. هزینه های سرسام 
آور تولید در کنار هزینه های جاری نسبت به 
هزینه های بلوکه شده در کارخانه و دستگاه ها 
به هیچ عنوان قابل قیاس و توجیه نیســت؛  
اگر این مشــکلات وجود نداشــت به جرات 
می توان بگویم کفش ایرانی با تنوع و کیفیت 
خوب می تواند شانه به شانه بازارهای خارجی 
رقابت کند و باعث ارزآروی شود که متاسفانه 
این چنین نیســت حتی در ایــام کرونا نیز 
طبق وعده های داده شده از سوی مسئولان 
هیچ گونه حمایتی از تولید انجام نشده است. 
امیدوارم دولت و نمایندگان محترم مجلس 
با دقت و جدیت بیشــتر مشکلات پیش روی 

تولیدکنندگان را مرتفع سازد.

کفش کیاک

آدرس دفتر مرکزی:
تهران خیابان شهید بهشتی، خیابان سرافراز)دریای نور سابق( خیابان ۷ پلاک ۳۰

آدرس فروشگاه سمیه:
تهران خیابان سمیه بعد از تقاطع بهار و نرسیده به مفتح

شماره 5 رقمی دفتر  مرکزی:  021-47764
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مدیر عامل شرکت پا ایران مطرح کرد :

متاسفانه در کشور فقط شعار حمایت از تولید داده می شود
آذری مدیر عامل شرکت پا ایران و نایب رییس 
اتحادیه کفاشان دست دوز در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا با اشــاره به آخرین وضعیــت فعالیت های 
شــرکت پا آیران گفت: ما حدود 25 سال است 
که در حــوزه کفــش و به صــورت تخصصی 
 تولید زیــره کفش فعالیت می کنیــم و بیش از

 3 ســال تولید صندل و فروش آن را به محصول 
خود اضافــه کردیم برای تولیــد و فروش زیره، 
صندل و کفش بیــش از 45 نفر در شــرکت ما 
مشغول به کار هستند و همه محصولات ما برای 

بازار داخلی تولید می شود.
وی ادامه داد:  ما در ســال بیــش از 800 هزار 
جفت زیــره و بیش از 200 هــزار جفت صندل 
تولید و خرید و فروش انجام می دهیم. همچنین 
محصولات خود را بخصوص در بخش صندل به 

کشورهای اطراف نیز فروش داشته ایم.
وی ادامه داد: هــم اکنون ما از کشــورهایی 
مثل عراق، نیجریه، افغانستان مشتریانی برای 
محصولات خود داریم هر چند به دلیل بیماری 
کرونا کمتر شــده اســت اما همچنان مشتری 

محصولات ما هستند.
وی با اشاره به صنعت کفش گفت: بیماری کرونا 
و افزایش قیمت ارز و مواد اولیه تاثیر مستقیمی 
بر روی میزان تولیدات و کاهش آن گذاشته است 
و تا قبل از این اتفاقات وضعیت تولید و فروش به 

مراتب بهتر از شرایط کنونی بوده است.
وی ادامه داد:  افزایش قیمت ارز باعث افزایش 
قیمت نهایی شده و همین مساله بر میزان فروش 
و بخصوص بازار داخلی تاثیر گذاشته و تقاضای 
مردم برای خرید کفش کمتر شــده و به نوعی 
نقش کفش در ســبد خرید خانواده ها کم رنگ 

شده است.
آذری افزود: متاسفانه در کشــور فقط شعار 
حمایت از تولید داده می شود ولی در عمل هیچ 
حمایتی صورت نمی گیرد و هیچ فضا و راهکاری 
برای بهبود سیستم تولید و فروش وجود ندارد از 
سویی دیگر سازمان های مختلف همچون بیمه 
تامین اجتماعی و اداره مالیات از تولیدکنندگان 
هیچگونه حمایتی نمی کنند و حتی بیمه تامین 
اجتماعی به دنبال حذف کردن معافیت پنج نفر 

کارکنان در کارگاه های تولید کفاشی می باشد.
آذری افزود: یکی دیگر از مشکلات  صنفی ما 
انتقال واحدهای تولیدی به شهرک های صنعتی 
می باشد با توجه به این که شــهرداری در صدد 
انتقال واحدهای تولیدی از منطقه 12 به خارج 
از شهر می باشــد هنوز امکانات شهرک صنعتی 
قرچک  که به ما اختصاص داده شده است مهیای 

انتقال واحدهای تولیدی به انجا  نیست و با توجه 
به اینکه در طول سه سال گذشته تولیدکنندگان 
با شرایط ســخت تحریم و کرونا در حال مبارزه 
می باشند امکان ساخت زمین های واگذار شده 
به واحدهای تولیدی و انتقال آنها میسر نگردیده  
و متاسفانه شهرک صنعتی در صدد بازپسگیری 
زمین های واگذار شده  است که این قرارداد بین 
تولیدکنندگان و شهرک صنعتی به دلیل اینکه در 
شرایط کرونا و تحریم ها )فورس ماژور( قرار گرفته 
است می تواند شامل تمدید زمان از سوی شهرک 
های صنعتی به واحدهای تولیدی برای ساخت و 

تجهیزقرار گیرد.
وی با اشاره به اینکه: واحدهای صنفی خدماتی 
و تولیدکنندگان نقش مهمی در اقتصاد و آرامش 
جامعه دارند و سربازان اقتصادی و سرمایه کشور 
هستند و اگر دولت از آنها حمایت نکند قطعا کل 
جامعه آسیب خواهد دید. امروز ما شاهدیم که 
امنیت بیرون از مرزهای ما کاملا تامین شــده 
است و نیاز داریم که امنیت داخل مرزها و امنیت 
اقتصادی به دست تولیدکنندگان و دولت مردان 

اصلاح شود..
وی ادامه داد: قطعا بخشی از امنیت اقتصادی 
در گرو شکوفایی تولید و ایجاد اشتغال و فعالیت 
کارگاه های تولیدی و کارگران است و دولت باید 

به این مساله توجه کند.
وی ادامه داد: دولــت نباید با برنامه هایی فقط 
به دنبال درآمدزایی خود باشــد حتی در این راه 
تولیدکننده را از بین ببرد زیرا اگر تولیدکننده از 
بین برود امنیت اجتماعی در داخل کشور از بین 

خواهد رفت. 
وی افزود: امروز نقش هــر تولیدکنند داخلی 
برای صادرات  مانند یک سفیر وزارت امورخارجه 
در خارج از کشــور اســت و قطعا تقویت حضور 
بین المللی تولیدکنندگتان داخلی و محصولات 

داخلی در خارج از کشور می تواند نماینده و معرف 
خوبی برای کشورمان باشد.

وی ادامه داد: امروز هر کشوری با محصولاتش 
شــناخته می شــود شــاید بســیاری از افراد 

وزیرامورخارجه چین را نشناســند اما کالاهای 
چینی را دیده و شناخته اند.

وی ادامه داد: تولیدکنندگان داخلی می توانند 
در دنیا سفیران اقتصادی کشور باشند و کمک 

بزرگی به معرفی کشور و امکانات آن بکنند.
آذری با اشاره به نمایشــگاه امپکس در دیماه 
گفت: این نمایشگاه دهمین دوره است که برگزار 
می شــود و کشــورهای مهم دنیا در دوره های 
مختلف در این نمایشگاه شرکت کردند و باعث 
شد تا صنعت کفش ایران به دنیا معرفی شود و از 
سوی دیگر نیز تولیدکنندگان داخلی با فناوری 

روز آشنا شدند. 
وی ادامه داد: خوشــبختانه از این نمایشگاه 
استقبال خوبی می شــود و به نظر می رسد که 
امسال نیز استقبال خوبی بشود. ما در تولید کفش 
از نظر کیفیت و پتانسیل تولید می توانیم بسیار  
وضعیت خوبی در دنیا داشته باشیم همانگونه که 
در گذشته در تولید کفش در دنیا مطرح بودیم 
به شرط آن که حمایت شود قطعا می توانیم رشد 
کنیم و برگزاری این نمایشــگاه ها نیز می تواند 

تاثیر زیادی داشته باشد.

پاایران
pu.tr.pvc.tpu تولیدکننده زیره های
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لطفا خودتان و زمینه فعالیتان را معرفی 
بفرمایید.

وحید روانپرور،  مدیرعامل شرکت چرم وحید 
هستم. این شرکت در ســال 1311 ابتدا در تبریز 
تاســیس و نزدیک به یک قــرن در زمینه کفش 
 زنانه و در تهران فعالیت می کند. درمجموع حدود 
110 نفر در این مجموعه در همه بخش ها از تولید 

گرفته تا فروش فعال هستند.
شرکت چرم وحید چند شعبه دارد و سبک 

تولید آن چیست؟
از ســال 1390 تصمیم گرفته شد سبک تولید 
این برند از ســنتی به مدرن تغییر کنــد. در این 
زمینه ماشین آلات پیشرفته و تکنولوژی از ایتالیا 
وارد شد. از ابتدای سال 1400 کفش مردانه را به 
محصولات خود اضافه کردیم. در کنار آن نیز کیف 
به صورت ست، تولید می شود. 3 فروشگاه در باغ 
سپه سالار و 3 فروشگاه در سایر نقاط تهران وجود 
دارد که در این فروشگاه ها کیف پول،  اکسسوری 
از سایر تامین کنندگان،  عرضه می شود. همچنین 
در چندین شــهر، 20 نمایندگی وجــود دارد که 
مالکیت آنها برای ما نیست و به صورت نمایندگی با 

ما فعالیت می کنند.

شرکت چرم وحید با چه مشکلاتی همراه 
است؟

پس از دهه 80،  با افزایش نرخ ارز این شــرکت 
مانند سایر شرکت ها با سیر نزولی در فروش همراه 
بوده است؛  گرانی های روز افزون مواد اولیه باعث 
شد کالای کفش به حاشــیه رفته و از سبد خرید 
مردم خارج شــود. زیرا مردم قدرت خرید کفش 
چرم طبیعی را ندارند. این امر به شدت باعث افت 
فروش در فروشگاه ها شد. افزایش نرخ ارز،  گرانی 
مواد اولیه،  افزایش دستمزد، افزایش هزینه تولید 
را  به همراه داشته است. در مقابل نیز حاشیه سود 

کاهش پیدا کرد.
شــیوع بیماری کرونا چــه تاثیری بر 

تولیدکنندگان کفش داشته است؟
شــیوع بیماری کرونا از اواخر سال 1398 ابتدا 
بازار اسفند ماه را از ما گرفت و با تعطیلی سراسری 

کشور که طبق دستور ستاد کرونا صورت گرفت 
درواقع ســه ماه پرفروش را از دســت دادیم ولی 
ضرر به همین جا ختم نشد چراکه موجودی انبار 
فروشگاه ها مطابق بازار اسفند یا اصطلاحا شب عید 
تدارک دیده شده بود واز آنجایی که صنعت کیف و 
کفش با صنعت مد هم قدم است لذا عملا کالاهای 
موجود در فروشگاه ها مناسب فروش در خرداد ماه 
1399 نبود.مجموعه چــرم وحید از بحران پیش 
آمده ضررهای فراوانــی کرد ولی تنها نکته مثبت 
کرونا برای ما تغییر مســیر در سبک محصولات و 
ایجاد تنوع بیشتر و خصوصا راه اندازی تولید کفش 

مردانه بود.
تولیدات چرم وحید به خارج از کشــور 

صادر می شود؟
خیر، تا به امروز به صورت مستقیم به هیچ کشور 
صادر نداشته ایم. خوشبختانه تحریم های موجود 
باعث شده کیفیت کفش داخلی افزایش پیدا کند و 
این امر قدرت رقابت با کشورهای خارجی را افزایش 
داده است. از دلایل عدم وجود فرصت برای صادرات 
کفش چرمی،  نبود ارتباط با کشــورهای خارجی 
وتحریم بودن کشور عزیزمان ایران است که بستر 
مناسبی برای فروش محصولات چرمی وجود ندارد.

چراکه کشور های همســایه مکان مناسبی برای 
عرضه محصولات با قیمت رقابتی  هستند و فروش 

کالا با قیمت بالا در آن مکان ها کمی دشوار است .
چه مشــکلاتی پیش روی صنعت کفش 

وجود دارد؟
بزرگترین مشــکل صنعت کفش و همچنین 
همه تولیدکنندگان کشــور،  عدم وجود روحیه 
برای بقای تولید اســت. تولیدکننده برای تولید 
باید امید به آینده داشته باشد و در برابر زحمات 
فراوانی که برای خلق یــک محصول و فروش آن 
در چنین شرایطی میکشد به حداقل ها در منافع 
دســت پیدا کند ولی با افزایش قیمت مواد اولیه 
و سایر مشــکلات که هر کدام قابل بحث است، 
تولیدکننده منافعی کسب نمی کند و در مقابل 

شــاهد رشــد مالی دلالان چه در صنعت خود و 
چه آنهایی که در حال دلالی ملک وطلا و یا حتی 
دلالان مایحتاج روزمره مردم هستند ، می شود 
.حال شما بگویید رمقی و انگیزه ای و روحیه ای 
برای تولید باقی می ماند؟مورد دیگر عدم وجود 
ثبات در بازار اســت .  در این اوضاع وانفسا بالا و 
پایین رفتن قیمت ها را چگونــه مدیریت کنیم 
وقطعا تمام برنامه ریزی هایی که ابتدای ســال 
انجام می دهیم؛ در طی سال دستخوش تغییرات 
 می شود. به طور مثال در سه هفته گذشته، بالای
 40 درصد چرم افزایش قیمت داشته است و  نرخ 
ثابت در کشــور برای مواد اولیه وجود ندارد. این 
امر مشکل بزرگی را ایجاد کرده است و نمی توان 
یک قیمت ثابت برای محصولات درج کرد.در کل 

همیشه مشغول مدیریت بحران هستیم.
به عنــوان یک تولیدکننــده کفش چه 

درخواستی از مسئولان دولتی دارید؟
برای تولید یک سری 12 جفتی کفش چرمی  
فارغ از مسئول خرید و فروش ، سه نفر کارگر مورد 
نیاز است یکی رویه و آســتر و گلچه را برش بزند و 
کفش تمام شده فینیش و بسته بندی کند و دو نفر 
دیگر کفش را تولیدکنند، با سه نفر اشتغال محصول 
تولید شده بیشتر از یک بشکه نفت ارزش خواهد 
داشت . اگر مسئولین گوشــه ای از همان ارزش و 
بهایی که به نفت می دهند را به تولید بدهند اوضاع 
بهتری پیش رو خواهیم داشت.از طرفی دولت نیز 
علیرغم شعار هایی که در راستای فرمان مقام معظم 
رهبری مبنی بر حمایــت از تولید،می دهد ولی 
هیچگونه حمایتی حتی ظاهری از تولید نمی کند 
و در تصمیماتی که گرفته می شود به هیچ عنوان به 
صنعت وزن و بها نمی دهد و گویا فقط منافع دولت 
،در تصمیمات اتخاذ شده لحاظ می گردد و صنعت 
فقط باید گوش به فرمان باشــد درصورتی که اگر 
دولت قصد رسیدن به هدفی را دارد چه بسا اگر از 
صنف و صنعت هم مشاوره و راهنمایی بگیرد شاید 

زودتر به مقصد برسد.

مدیرعامل شرکت چرم وحید؛

تحریم ها باعث شد کیفیت کفش های داخلی افزایش پیدا کند
 تصمیمات دولت برای تولیدکنندگان بدون حضور اصناف اتخاذ می شود
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محمد عــرب، تولیدکننده کفش و 
مدیرعامل کفش شــیما در گفت وگو 
با خبرنگار ایلنا با اشــاره بــه آخرین 
وضعیت بــازار و تولیدات کفش گفت: 
ما همه تلاش خود را انجام می دهیم تا 
تولیدات کفش راه خود را ادامه بدهد 
اما از دولــت و دســتگاه های اجرایی 
انتظار داریم تا در این راه ما را حمایت 

کنند.
وی ادامه داد: برخــی برخوردهای 
جزئی با تولیدکنندگان و فروشندگان 
کفش به رونــد تولیــد و عرضه لطمه 
می زند. مثلا وقتــی اداره تعزیرات به 
دلیل برخی قیمت ها یک یا دو فروشگاه 
را تعطیل می کند این مســئله بر روی 
تولیدات و فعالیت ســایر بخش ها نیز 

تاثیر می گذارد.
عرب افزود: نمی توان قیمت گذاری 
کفش را مانند کالاهایی همچون مرغ، 

تخم مرغ و گوشت انجام داد.
وی گفت: مســئله دیگر نوع رفتاری 
است که ســازمان تامین اجتماعی با 
تولیدکنندگان کفش انجام می دهد. 

نباید سازمان تامین اجتماعی در 
اجرای قوانین خودش صنعت 

کفش را به طور مثال 
بــا صنعــت 
نفت یکسان 

ببیند و با یک چشم نگاه کند زیرا مثلا 
پیمانکار وزارت نفــت گاهی قدرت و 
درآمدی بیشتر از چند کارخانه دارد اما 
یک تولیدکننده و پیمانکار در صنعت 
کفش شاید به اندازه یک مغازه زیرپله 
در بازار باشــد به همیــن دلیل نباید 
سازمان تامین اجتماعی همان انتظاری 
را که از پیمانــکاران صنعت نفت دارد، 

از تولیدکنندگان کفش داشته باشد.
عرب با اشاره به قاچاق کفش به داخل 
کشور و لزوم مبارزه درست با آن گفت: 
شــکل قاچاق کفش با شــکل قاچاق 
کالاهای دیگر همچون لوازم خانگی و 
محصولات مختلف تفاوت دارد. قاچاق 
کفش بیشتر حالت چمدانی دارد؛ به این 
شکل که مسافران در سفرهای خارجی 
کفش می خرنــد و آن را داخل چمدان 
می گذارند و با خود به ایران می آورند. 
طبعــاً برخورد بــا مســافری که مثلا 
10 جفت کفش خریده اســت درست 
نیست و حتی در فرودگاه نیز نمی توان 
چمدان های مسافران را تفتیش کرد و 
دولت نیز ایــن کار را انجام نمی دهد 
و چنیــن کاری نیز 
راهــکار درســتی 
بــرای مبــارزه با 
قاچــاق کفــش 

نیست.

وی افزود: باید در داخل کشور تلاش 
کنیم که بــا همــت تولیدکنندگان و 
حمایت دولت، کفش هــای باکیفیت 
خوب و ارزانتر را تولید کنیم تا قابلیت 
رقابت با محصولات مشــابه خارجی 
باشــد و مردم دیگر رغبتــی به خرید 

کفش های خارجی نداشته باشند.
عرب همچنیــن دربــاره پیگیری 
حقوقی برخی تولیدکنندگان غیرمجاز 
که با سوء استفاده از برند کفش شیما 
اقدام به تولید کفش می کردند، گفت: 
با پیگیــری قوه قضاییه، چنــد نفر از 
تولیدکنندگانــی که چنیــن کاری را 
انجام می دادند شناســایی و بازداشت 

شــدند و جلــوی تولیــد کالاهــای 
بی کیفیــت آنهــا گرفته شــد. البته 
خوشــبختانه میزان تولید این کالاها 

بسیار کاهش یافته است.
عرب با اشــاره به برگزاری نمایشگاه 
امپکس در دی ماه گفت : نمایشــگاه 
بین المللی امپکس یک رخداد ارزشمند 
و نقطعه عطفی برای توســعه صنعت 
کشور و تبادل تجارب موفق صنعتگران 
کفش و چرم است به نظر من مشارکت 
فعال و بازدید کامل از آخرین فناوریها 
و دستاوردهای این صنعت را در رویداد 
بزرگ امپکس به فعالان صنعت کفش 

و چرم توصیه می کنم 

محمد عرب، مدیرعامل کفش شیما مطرح کرد:

راه درست مبارزه با قاچاق کالا تسهیل تولید کفش در داخل کشور است

 نشانی دفتر مرکزی : تهران، خیابان سعدی شمالی، کوچه بخارا، 
 ساختمان شیماکفش

تماس با واحد فروش تلویزیونی )خرید از طریق پیامک و تماس( : 02157721721
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